
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L  nr. 4/2024

Încheiat  astăzi,  12  februarie  2024,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
ORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  11  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
(SKYPE) participă consilierii:  dl  Bodó Töhötöm,  dl  Enea Nicolae,  dl  Fülöp
Csaba  (intră  la  pct.  1)  și  dl  Bocan  Ioan  Marcel  (intră  la  pct.  1).  Lipsesc
consilierii: dna Bodó Enikő și dna Becsek Éva.

Participă  la  şedinţă:  primarul  orașului,  dl  Gyero  Jozsef,  șef  serviciu
administrație  publică,  dna  Ciurea  Maria  Crina,  directorul  direcției  de  asistență
socială,  dna Sîntoiu Angela  Cornelia,  director  economic,  dl  Bagoly  Zsolt  Lajos,
managerul  Casei  de  Cultură  Covasna,  dl  Czilli  Balazs,  inspector  urbanism,  dna
Kovacs Brigitta și reprezentantul presei locale, dl Bodor Janos (Haromszek).

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    114/2024, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 06 februarie 2024.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţă
ordinară a consiliului local din luna februarie 2024, care se desfășoară în sala de
ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Se propune alegerea unui președinte de ședință pentru luna februarie 2024.
Este propus dl consilier Neagovici Vasile - Cătălin ca președinte de ședință

pentru luna februarie.
Se  aprobă  propunerea  cu  13  voturi  „pentru”  –  unanimitate,  după  care  se

adoptă 
HOTĂRÂREA NR. 19/2024

Cu privire la alegerea preşedintelui de şedinţă

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 
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1.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  bugetului  general
consolidat al orașului Covasna pe anul 2024.

2. Proiect de hotărâre cu privire la stabilirea principalelor manifestări
cultural - artistice și educative pentru anul 2024 și a sumelor alocate acestora.

3.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  cotizației  orașului
Covasna la asociațiile în care este membru, pentru anul 2024.

4.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  Organigramei  și  a
Statului  de Funcții  al  Casei  Orășenești  de Cultură Covasna și  al  Bibliotecii
Orășenești Covasna.
          5. Diverse.

Dl Primar propune suplimentarea ordinii de zi cu două puncte, 1. Proiect de
hotărâre privind aprobarea prelungirii Contractului de închiriere a locuinţei
sociale din str. Pakóhegy, nr. 28, oraş Covasna, având în vedere faptul că doamna
Gerebenes  a  depus  solicitare  de  prelungire  în  data  de  5  februarie  iar  contractul
expiră  în  data  de  21 februarie,  deci  se  propune încheierea  unui  act  adițional  la
contract, respectiv  2.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  documentațiilor
cadastrale în scopul lotizării Parcului Central în alei și spații verzi - având în
vedere intenția Orașului Covasna de a depune cerere de finanțare pentru realizarea
proiectului ”Regenerare urbană zonă centrală în Orașul Covasna”, prin Programul
Regiunea  Centru,  prioritatea  8:  O  regiune  atractivă,  Acțiunea  8.2  -  Dezvoltare
urbană  integrată  prin  regenerarea  spațiilor  publice,  punerea  în  valoare  a
patrimoniului, infrastructurii culturale și a potențialului turistic din orașele Regiunii
Centru și având în vedere că acest apel este de tip necompetitiv, pe principiul primul
venit, primul servit, cu termenul de depunere a cererilor de finanțare până la data de
29.02.2029, motive din care se impune aprobarea cât mai urgentă a documentațiilor.

Se  supune la  vot  ordinea  de zi  completată,  care  se  aprobă cu  13 voturi
„pentru”– unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea  bugetului general consolidat al orașului Covasna pe
anul 2024.

Dl  Bagoly  prezintă  raportul  de  specialitate  și  arată  că  după  întocmirea
raportului a apărut un referat privind comandarea unor documentații DALI. Dacă se
dorește includerea lor în bugetul general azi, atunci după discuții se va modifica
proiectul de hotărâre și anexa 9 privind lista de investiții.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi
silvicultură

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea  lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General –  AVIZ FAVORABIL -  proiectul de buget a

fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Dl Primar: în  mare  parte  ceea  ce  este  cuprins  în  lista  de  investiții  este
continuarea investițiilor începute, dar dorim să facem și investiții noi. La începutul
lunii  s-a  lansat  POR  8.1,  a  apărut  și  ghidul  în  forma  finală,  însă  termenul  de
depunere  este  destul  de  scurt,  începe  cu  sfârșitul  lunii  februarie  și  criteriul  de
departajare va fi  primul venit – primul servit,  bineînțeles cererea trebuie să aibă
punctajul minim de admitere. 

Noi nu eram pregătiți cu documentații însă avem mai mult posibilități, mai
ales  acolo  unde  situația  terenului  este  clarificată.  Bugetul  propus  inițial,  de  40
milioane de euro a fost redus la 20 milioane de euro. Adevărul este că nici celelalte
orașe nu stau mai bine decât noi, am discutat între timp și cu consultanți și suma
maximă ce se poate solicita este de 4 milioane de euro pe UAT. Am solicitat și
oferte de preț  pentru întocmirea documentațiilor,  ele au venit  vineri,  din această
cauză nu au fost incluse aceste cheltuieli în proiectul de buget. 

Dacă  sunteți  de  acord  atunci  propun  introducerea  contravalorii  acestor
investiții pe lista de investiții a orașului pentru anul 2024, dacă nu, trebuie să mai
convoc o ședință.

Axa 8.1 are mai multe linii de finanțare, investiții pentru regenerare urbană,
prin acesta noi dorim să depunem cerere de finanțare pentru reabilitarea parcului
central și amenajarea unor parcări, iar dacă ar fi eligibil, dotarea Casei Orășenești de
Cultură. Pe altă linie, tot în cadrul axei 8.1, investiții în stațiuni balneare pe turism,
ne  dorim  amenajarea,  la  Poligon  a  unui  skate  park,  unei  pamp  track  (pentru
biciclete) și a unei scene de vară. Pe linia de finanțare pentru obiective prin care se
majorează  frecventabilitatea  unor  zone  turistice  propunem  construirea  unei
panorame deasupra la pârtia de schi, cu o alee de acces frumos amenajată.

Astea sunt obiectivele pe care noi le-am identificat, aici suntem în ordine cu
toate actele astfel că putem să comandăm documentațiile necesare. Unele sunt mai
simple,  altele  mai  complexe,  astfel  că  vom face  2  cereri  de  finanțare,  depunem
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prima iar ulterior,  cum vor fi  gata documentațiile și  dacă vor mai exista fonduri
depunem și cererea a doua pentru finanțare. 

Dl Domaházi: sper să fie achiziționat și un amplificator performant.
Dl Primar: referitor la dotarea casei de cultură am solicitat niște clarificări,

dacă răspunsul va fi  favorabil, o să solicităm alocarea unei sume de bani pentru
dotare.

Dl Molnár: să nu uităm de un suport schelet metalic reglabil, necesar pentru
iluminat.

Dl  Primar:  prima  dată  să  vedem  ce  va  fi  eligibil,  noi  comandăm
documentațiile și depunem cererile. Dacă nu prindem finanțare măcar o să avem
documentațiile pregătite și putem căuta alte surse de finanțare, vom fi mai pregătiți.

Dl Neagovici supune la vot propunerea d-lui Primar de completare a listei de
investiții.

Propunerea este aprobată cu 15 voturi „pentru” – unanimitate.

Nefiind alte  discuţii  se  supune la vot  proiectul  de hotărâre completat,  pe
articole și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 20/2024
cu privire la aprobarea bugetului general consolidat  al orașului 

Covasna pe anul 2024

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
cu privire la stabilirea principalelor manifestări cultural - artistice și educative
pentru anul 2024 și a sumelor alocate acestora.

Dl Czilli prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL

Comisia  pentru  turism şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi
silvicultură

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Primar: au fost făcute majorări decente ale sumelor alocate,
sustenabile din punct de vedere al bugetului local.
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Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 21/2024
cu privire la stabilirea principalelor manifestări cultural-artistice şi educative

pentru 2024 și a sumelor alocate acestora 

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre cu
privire  la  aprobarea  cotizației  orașului  Covasna  la  asociațiile  în  care  este
membru, pentru anul 2024.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 22/2024
Cu privire la aprobarea cotizaţiei oraşului Covasna în asociaţiile în care este

membru, pentru anul 2024

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre cu
privire la aprobarea Organigramei și a Statului de Funcții ale Casei Orășenești
de Cultură Covasna și a Bibliotecii Orășenești Covasna.

Dl Czilli prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Discuții: Dl Molnár: am văzut că nu aveți un tehnician angajat, deși ar fi
nevoie.
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Dl  Czilli: nu,  anul  acesta  dorim să  facem parteneriat  cu  o  firmă  pentru
evenimente mai mari.

Dl Molnár: și cu evenimentele mici cum rămâne? 
Dl Czilli: domnul de la magazie are în fișa postului să administreze bunurile

din inventar.
Dl Ferencz: nu se poate înființa un post de tehnician?
Dl Primar: nu, avem un număr maxim de posturi.
Dl Ferencz: dar avem nevoie de un tehnician.
Dl Czilli: anul acesta încercăm prin parteneriat, să vedem cum funcționează.

Nefiind alte  discuţii  se  supune la vot  proiectul  de hotărâre completat,  pe
articole și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 23/2024
cu privire la aprobarea organigramei și statului de funcţii ale  

Casei Orășenești de Cultură Covasna și a Bibliotecii Orășenești Covasna 

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind aprobarea prelungirii Contractului de închiriere a locuinţei sociale din
str. Pakóhegy, nr. 28, oraş Covasna.

Dna Sîntoiu prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 24/2024
privind aprobarea prelungirii Contractului de închiriere a locuinței sociale din str.

Pakóhegy, nr. 28, oraș Covasna        

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  documentațiilor  cadastrale  în  scopul  lotizării  Parcului
Central în alei și spații verzi.
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Dna Kovacs prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor
publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Discuții:  Dl  Primar: această  propunere  vine  în  urma celor  prezentate  la
punctul  1,  respectiv  dorința  noastră  de  a  depune  cerere  de  finanțare  pentru
reabilitarea parcului central. Această hotărâre este un document premergător necesar
pentru întocmirea documentației.

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 25/2024
privind aprobarea documentațiilor cadastrale în scopul lotizării Parcului

Central în alei și spații verzi
Beneficiar: ORAȘUL COVASNA

Diverse.
Dl Fülöp cu acordul celor prezenți părăsește ședința.

Dl Primar: avem cele mai mari sume preconizate a fi cheltuite în acest an.
Ne străduim să atragem și alte fonduri, dar trebuie să fim mereu pregătiți cu niște
documente, acum avem niște pași făcuți deja în față. Din informațiile primite de noi
reiese că se va lansa un apel și pentru reabilitarea internatului, să vedem cum vom
creona documentația ca să se plieze pe cerințele ghidului de finanțare. Deocamdată
este un ghid propus spre consultare, care sigur va mai suferi modificări, dar trebuie
să fim pregătiți și să comandăm documentații.

Dl Gazda: ați ridicat molozul din pârâul Karacsony?
Dl Viceprimar: nu am ajuns încă, dar verificăm.
Dl Domaházi: lipsesc coșuri de gunoi de pe aleea de lângă pârâu.
Dl Viceprimar: o să verificăm.
Dl Vatány: vă rog să repuneți indicatoarele de circulație acolo unde este

cazul. În afară de asta ar trebui puse pe fiecare colț de stradă denumirile străzilor.
Dl Viceprimar: o să fie puse indicatoarele, cu denumirile străzilor vedem

cum facem.
Dl Ferencz: care este situația clubului sportiv?
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Dl Primar:  în mare parte este în ordine,  a venit  un document greșit,  am
solicitat  corectarea  și  acum așteptăm  actul  respectiv.  Anul  acesta  participăm  la
campionat sub noua denumire.

Dl Holoșpin:  sunt  doi  arbori  mari  pe str.  Gării  care crează probleme,  se
poate face ceva cu ele?

Dl Viceprimar: azi am început toaletarea copacilor, intervenim și acolo.
Dna Lungu: sunt o grămadă de gropi rămase în urma intervențiilor pe str.

Mihai Eminescu, ce se va întâmpla cu ele?
Dl Primar: anul trecut Guvernul a interzis să cheltuim bani pe reparații, au

fost foarte multe defecțiuni și pe str. Ștefan cel Mare. Conducta veche de apă nu a
fost scos din folosință după ce s-a depus noua conductă. Urmează ca anul acesta să
se facă alte spargeri și să scoată din uz rețeua veche. Noi din banii de garanție plătiți
pentru spargerea carosabilului o să facem intervenții de reabilitare.

Dl Enea: se racordează lumea la rețeau nouă pe partea dreaptă a drumului,
dar pe partea stângă nu se poate conecta.

Dl Primar: conectări la rețea se vor face doar acolo unde este rețea nouă.
Pentru partea stângă a străzii Mihai Eminescu operatorul a depus cerere de finanțare
pe PNRR, din informațiile primite până acum totul este în ordine cu documentația
depusă, intră pe lista investițiilor ce se finanțează prin PNRR.

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 15.45.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
      NEAGOVICI VASILE CĂTĂLIN       AL ORAȘULUI COVASNA,
                                                                                         ENEA VASILICA
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